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SVI JEDNOCIFRENI OSIM BEOGRADA Korona se još nije predala u prestonici 

Svakim danom imamo sve bolje brojke zaraženih od korona virusa, a to se najjasnije vidi kada se pogleda 

presek po gradovima. I današnji presek nije izuzetak i sasvim je jasno da se korona "osipa". 

Jedini grad koji je u poslednja 24 sata imao dvocifren broj je i dalje Beograd sa 42 novozaražena. 

Ogromana razlika se stvorila između Beograda na prvom mestu ove neslavne liste i sledećeg mesta, a 

prestonicu prati Smedervo sa 8 zaraženih. 

Nakon Smederava na listi je NIš sa 7 zaraženih, a po 6 novoobolelih imaju: Novi Pazar, Paraćin i Temerin. 

Po pet zaraženih imaju Bor, Kruševac, Majdanpek, Užice i Sremska Mitrovica. Posebno lepa vest je i da 

drugi najeći grad u Srbiji - Novi Sad ima takođe pet novoobolih. 

Ukupan broj datih doza vakcine protiv korona virusa je: 4,856,450, a ukupan broj građana koji su primili 

prvo dozu i onih kojih su primili obe doze jeste 2,624,989. Ukupan broj građana koji su primili obe doze 

je 2,231,461. 

 

 

 



 
 

 

 

POUZDAN KAO PCR Test iz niške Neomedike uskoro u privatnim laboratorijama, brži i lakši za 

korišćenje 

Brži, lakši i pouzdaniji antigenski test iz pljuvačke proizveden je u niškoj fabrici medicinske opreme 

"Neomedika". Pouzdanost testa je u nivou PCR testa, kažu naučnici iz Niša koji su se razvojem bavili više 

od pet meseci. Agencija za lekove i medicinska sredstva je odobrila test i on će se uskoro naći u 

privatnim laboratorijama. 

Uzorkovanje je mnogo prijatnije nego kada vam uzimaju bris iz nosa i grla zahvaljujući levku, a rezultati 

se dobijaju za vrlo kratko vreme. 

- Po pravilu i proceduri definisano je 15 minuta, ali vi rezultate možete dobiti i pre tih 15 minuta. Stvar je 

u tome da se ne čita test nakon trideset. Da ste pozitivni, na testu biste imali dve crte - objašnjava 

Slavica Anasonović iz "Neomedike" u Nišu. 

Iako oprema izgleda jednostavno, poput testa za trudnoću, i bezbedna je za upotrebu, ipak je 

predviđeno da njome rukuju samo profesionalci u laboratorijama. 

- Moraće ipak ljudi da odu do laboratorija ili do ustanova gde mogu da odrade, ali namenjen je i 

graničnim prelazima, školama. Zdravstveni radnici bi bili ti koji izvode test, ali je metoda neinvazivna, iz 

prostog uzorka pljuvačke - naveo je Saša Tričković, vlasnik "Neomedike". 

Stoprocentno slaganje sa PCR testom 

U višemesečnom razvoju tog testa potvrđeno je stoprocentno slaganje sa pi-si-ar testom, jer se iz uzorka 

pljuvačke detektuje nukleokapsidni protein virusa SARS-KoV-2. 



 
 

- Nukleokapsidni protein se prvi javlja, prvi može da se detektuje. Zbog toga imamo u ranim fazama 

infekcije veliku preciznost. Takođe, kod asimptomatskih pacijenata smo potpuno precizni, nukleokapsid 

je potpuno stabilan, precizan, ne podleže mutacijama kao spajk protein kovida - istakla je Milica 

Todorovska Rašić, rukovodilac razvoja. 

U svetu postoje samo 24 proizvođača koji koriste uzorke iz pljuvačke, većina njih nije iz Evrope, osim 

niške "Neomedike". 

Test iz pljuvačke će, kako najavljuju iz "Neomedike", biti znatno jeftiniji od pi-si-ar testa, kupce imaju 

širom sveta, a kod nas će biti dostupan u privatnim laboratorijama. 

 

 

Đerlek: Korona ostavlja ozbiljne posledice, neophodna dalja strategija 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek u razgovoru za Nova.rs najavljuje ozbiljnu 

strategiju i lekarsku podršku onima koji imaju posledice preležanog kovida. Očekuje da će se oni u sve 

većem broju javljati zdravstvenim ustanovama. Đerlek je sa nama podelio i svoje lično iskustvo, 

posledice koje je korona ostavila na njegovo zdravlje. 

„Ja nikada nisam imao problem sa srcem, nakon preležanog kovida, već godinu dana, pijem lekove protiv 

aritmije, jer mi je korona to izazvala. Moja pluća su bila razorena. Ranije sam se do stana na petom 

spratu kao od šale peo bez lifta, a sada to ne pokušavam“, kaže Đerlek. 

On ukazuje na to da će postkovid sindrom biti jedan od glavnih zadataka zdravstvenog sistema u 

narednom periodu. 



 
 

„Prvi dan kada se budemo oslobodili koronavirusa, moramo biti spremni na ozbiljnu borbu za 

ozdravljenje i spašavanje onoga što je kovid ostavio na mentalno zdravlje. To nije sve. Kovid 19 je 

sistemska bolest, i imamo kardiovaskularne bolesti i oštećenja koja se prvi put javljaju posle preležanog 

koronavirusa. Tu su i plućne bolesti, gde su na mestu oštećenja ostale fibrozne promene. Imamo 

neurološke poremećaje, imamo i ljude koji su posle kovida završili na dijalizi. Nema organa koji ne može 

da bude ugrožen. Pravimo jednu ozbiljnu strategiju postkovid rehabilitacija i lečenja“, najavljuje Đerlek. 

Napomije da je ostalo mnogo stvari koje će morati da se leče posle kovida. 

„Očekujem da će se ti pacijenti u većem broju javljati našim zdravstvenim ustanovama i moraćemo im 

posvetiti više pažnje“, zaključuje Đerlek za „Nova.rs“. 

 

 

Posledica epidemije – mnogi onkološki pacijenti javljaju se prekasno za lečenje 

Davorin Radosavljević, direktor Medikalne onkologije Instituta za onkologiju i radiologiju, naveo je da je 

tokom pandemije koronavirusa otkriven veliki broj pacijenata sa kancerom u stadijumu bolesti koje više 

nije moguće lečiti. 

On je kazao za RTS da je Institut tokom epidemije prihvatio veliki deo pacijenata iz drugih ustanova, koje 

su prešle u kovid-režim. 

„Mi smo u epidemiji lečili više pacijenata nego obično, ali je potpuno tačno da dolaze pacijenti sa jako 

odmaklim stadijumom bolesti. Tačno je da je kovid infekcija i u našoj zemlji usporila dijagnostiku i dovela 

do toga da se otkrije jako veliki broj pacijenata u stadijumu bolesti koje više nije moguće onkološki 

lečiti“, kazao je Radosavljević. 



 
 

Napominje da se uglavnom radi o kasnoj dijagnostici, dok se u svetu registruje i masovni pad skrininga, 

odnosno ranog otkrivanja kancera. 

Istakao je jednu „kolateralnu korist“ od masovnog snimanja pluća, pošto je otkriveno mnogo tumora. 

Direktorka „Dr Laza Lazarević“: Ljudi se adaptirali na pandemiju 

Direktorka bolnice „Dr Laza Lazarević“ Ivana Stašević Karličić kaže da je u Srbiji, kao i u svetu, zabeležen 

povećan broj slučajeva anksioznosti i depresije, ali da su se brojevi stabilizovali, što govori o adaptaciji 

ljudi. Ona je dodala da je bolnica „Dr Laza Lazarević“ non-stop radila i u kovid-režimu, ali da nisu menjali 

broj usluga. 

Dodaje da su izašli iz kovid-sistema zbog toga što je broj pacijenata kojima treba pomoć pao. 

„Vakcinalni punkt i dalje radi, a sve vakcine koje su odobrene se mogu dobiti u našoj klinici. Do sada je 

vakcinisano nekoliko stotina ljudi“, ističe Stašević Karličić. 

Pandemija je bila stresni događaj, istakla je Stašević Karličićeva, a na početku pandemije se video porast 

broja slučajeva anksioznosti i depresije, kao i više zbrinutih pacijenata koji su pokušali samoubistvo u 

odnosu na prethodnu godinu. 

Međutim, kako je navela, cifre su se vremenom stabilizovale oko proseka, jer je došlo do adaptacije 

stanovništva. 

Navodi da svetske studije govore o sličnim efektima. „To je evolucioni mehanizam, da preživimo, to jeste 

bilo neminovno“, objašnjava Stašević Karličić. 

Ukazuje da je u celom svetu bio očekivan povećan broj slučajeva poremećaja mentalnog zdravlja usled 

stresa, ali da se broj stabilizovao u oktobru. 

„Od tada postoji čak i pad u odnosu na prosečne brojeve, što govori o adaptaciji“, zaključila je Stašević 

Karličić. 

Direktor KBC Zemun: Smešteno 250 onkoloških pacijenata, svi su prioritet 

Dragoš Stojanović, direktor Kliničko-bolničkog centra Zemun kaže da su u poslednjih 10 dana, pored toga 

što su dežurni 24 sata za hitne slučajeve, počeli da primaju i onkološke pacijente i navodi da je u KBC-u 

trenutno smešteno 250 pacijenata. 

„To nisu samo pacijenti koji su hitni, to su pacijenti koji duže vreme nisu dolazili kod lekara, jer su se 

plašili korone, kao i pacijenti koji nisu dolazili na kontrole“, naveo je Stojanović. 

 



 
 

 

 

ODLUKA STIŽE USKORO: Fajzer podneo zahtev za odobrenje vakcine za decu od 12 do 15 godina u 

Srbiji 

NACIONALNA Agencija za lekove i medicinska sredstva Srbije juče je primila zahtev kompanije Fajzer za 

odobrenje korišćenja te vakcine i kod dece starosti od 12 do 15 godina u Srbiji, a odluka o tome biće 

doneta narednih dana rekao je danas direktor agencije dr Saša Jaćović. 

On je u razgovoru za Tanjug poručio da se već počelo sa obradom dokumentacije koju je kompanija 

Fajzer poslala, te da to mora da bude predmet na komisiji nevezano za procene koje su radile američka i 

evropska agencija za lekove. 

- Naši stručnjaci su se edukovali kako u zemlji tako i u inostranstvu, te ćemo nezavisno od toga raditi 

našu procenu. Prioritet je svakako bezbednost dece, efikasnost i kvalitet cepiva, pa ćemo u odnosu na to 

izdati dozvolu Fajzeru u narednim danima i omogućiti vakcinaciju za tu starosnu kategoriju - istakao je dr 

Jaćović. 

Na pitanje da li će, kao i kod vakcinacije mladih od 16 godina, pedijatar morati da izda odobrenje pre 

primanja cepiva, Jaćović ukazuje na to da je neposredna konsultacija sa dečijim lekarom najbitnija. 

- Preduslov je da dete nije pod nekom drugom infekcijom, te će se u neposrednoj konsultaciji sa 

pedijatrom ta deca vakcinisati. Mi sarađujemo sa institutom "Batut", a stručno-metodološko uputstvo 

koje oni izdaju, biće orijentir zdravstvenim radnicima na koji način će se vršiti imunizacija te populacije - 

objasnio je direktor ALIMS-a. 

Podseća da su sve procene vakcina koje su trenutno dostupne u Srbiji radili domaći eksperti, te da je SZO 

svrstao nacionalnu agenciju među 50 najboljih u svetu. 



 
 

- SZO je dolazila pre dve godine da vidi kako se proverava kvalitet lekova na tržištu i dobili smo nivo 

zrelosti tri. Četvorka je najviša ocena koju ima svega nekoliko zemalja u svetu, a ALIMS je sa ocenom tri 

među 50 najboljih u svetu. Građanima Srbije to treba da pokaže da mogu da veruju agenciji zato što se 

procene rade nezavisno i na najvišem ekspertskom nivou - rekao je on. 

Na pitanje da li pored kompanije Fajzer i drugi proizvođači vakcina rade na tome da se njihova cepiva 

koriste i kod mlađe populacije, Jaćović poručuje da to jeste prioritet svih proizvođača. 

- I druge kompanije imaju u planu da prošire starosnu granicu da bi vakcine bile dostupne i za te 

kategorije stanovništva u svetu, i svakako da im je to prioritet - zaključio je on. 

 

 

KORONU POBEDILI TEHNIKA I - LJUDI: Ministarstvo zdravlja opremom i novim lekarima preporodilo 

Opštu bolnicu u Ćupriji 

ZBOG poboljšane epidemiološke situacije, Kožno odeljenje i Centar za rehabilitaciju su izašli iz kovid-

sistema, u toku je dezinfekcija i pomenuti prostori bi uskoro trebalo da prime pacijente kojima su i 

namenjeni. 

U kovid-sistemu je ostalo samo Infektivno odeljenje, u kojem trenutno ima osmoro zaraženih... 

Opšta bolnica u Ćupriji je tokom pandemije uspela da organizuje rad u crvenoj i zelenoj zoni, a - 

zahvaljujući dobrom radu i trudu zaposlenih - dobila je novu medicinsku opremu, renovirala mnoga 

odeljenja i zaposlila veliki broj lekara. 

- Od Ministarstva zdravlja samo lane dobili smo 85 miliona dinara, aparat za operisanje katarakte, 

opremu za anesteziju i drugu medicinsku opremu. Da bismo uradili planirano, uložili smo i sopstvena 



 
 

sredstva, a imali smo i brojne donacije. Kupili smo rendgen i skener, pa ćemo za nekoliko dana imati 

duplirane kapacitete i neće biti liste čekanja. 

Istine radi, pacijenti ni dosad nisu čekali, jer je skener postao rutinska dijagnostička metoda, a u toku je i 

kontinuirana obuka osoblja za rad na novom uređaju - objašnjava direktor Opšte bolnice i jedini klinički 

toksikolog u Pomoravlju dr Slobodan Gajić. 

Kaže, još je važnije to što je Ministarstvo zdravlja prepoznalo potrebu za zapošljavanjem medicinara, pa 

su u poslednjih pet godina primili 40 lekara i dali 38 specijalizacija. 

Sada imaju 155 lekara i dvoje maksilofacijalnih hirurga. Samo ove godine su zaposlili dvoje kolega, a juče 

još toliko... 

- Od kada sam imenovan za direktora, u novembru 2015, renovirane su Ortopedija, Kardiologija, 

Nefrologija, Neurologija i Psihijatrija, urađena je kompletna adaptacija Ginekologije sa Porodilištem, 

zanovili smo lift u hirurškoj zgradi, kompletno je opremljena i otvorena nova zgrada Urgentne medicine, 

zamenili smo kotao za parno grejanje, klimatizovali sva odeljenja... - ponosan je dr Gajić, napominjući da 

se trenutno renovira zgrada Grudnog odeljenja, sagrađena 1936. i amortizovana do krajnjih granica. 

DONACIJE U NIZU 

ĆUPRIČANIMA su stigle vredne pojedinačne i donacije udruženja, odnosno nevladnih organizacija - 

poput medicinske opreme iz Danske, 39 bolesničkih kreveta iz Švajcarske, saniteta, kamiona, 

"mercedesovog" saniteta od EU... 

- Neizmerno smo zahvalni medicinskom osoblju, ali i Vladi Srbije jer su uložili veliki trud da prebrodimo 

pandemiju i spasemo mnogo života. NVO "Savez građana Srbije" je već realizovao nekoliko projekata u 

Opštoj bolnici i ne nameravamo da se tu zaustavimo - kaže portparol ove organizacije Tomislav Tanić. 

 


